



KEMENTERIAN KESEJAHTERAAN BANDAR, PERUMAHAN DAN
KERAJAAN TEMPATAN
UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
ARAS 2
51 PERSIARAN PERDANA
PRESINT 4,
62100 PUTRAJAYA

Telefon : 03-88915000
Fax : 03-88915557
Kawat : "MINRUMAH"
http : //www.kpkt.gov.my
E-mail : pro@kpkt.gov.my
Twitter : kpkt_gov
Facebook : Kementerian Perumahan dan
Kerajaan Tempatan

Fail : KPKT/BPK/19/7/4 Klt.42 (20)

Tarikh : 25 Jun 2013

SIARAN MEDIA

PENINGKATAN PERSEPSI RASA SELAMAT SASARAN BARU NKRA GTP 2.0

Kuala Lumpur 25 Jun –Penurunan keseluruhan jenayah indeks yang dilaporkan di dalam GTP 1.0 (2010-2012) sebanyak 26.8% dan jenayah jalanan (ragut,koma,samun berkawan tanpa senjata api dan tanpa senjata api) berkurangan sebanyak 40.8% adalah kejayaan yang membanggakan. Ini telah membuktikan inisiatif seperti program Omnipresence di bawah Polis Diraja Malaysia dan Program Bandar Selamat di bawah Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) adalah berkesan menurut Menteri Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan, YB Dato' Abdul Rahman Dahlan sewaktu mempengerusikan Mesyuarat Jawatankuasa Pemandu Program Bandar Selamat ke 7 di Bangunan Parlimen pada petang tadi.

Tambahnya lagi, Jabatan Perancangan Bandar dan Desa sebagai agensi penyelaras bagi program ini dipertanggungjawabkan untuk melaksanakan 3 daripada 35 inisiatif GTP 2.0 (213-2015). 3 inisiatif tersebut adalah *Inisiatif Pemutihan "Black Spot"* yang merupakan iconic GTP 2.0 NKRA Jenayah untuk

mengurangkan perasaan takut menjadi mangsa jenayah (fear of becoming victim of crime). Sasaran penurunan 50% kadar persepsi tidak selamat selepas pelaksanaan mengurangkan perasaan takut menjadi mangsa jenayah diharap dapat dicapai melalui “smart partnership” diantara pihak kerajaan dan juga NGO. Pendekatan pemutihan melalui rondaan bersepadu yang kerap serta penglibatan komuniti di 20 buah kawasan “black spot’ dari 17 Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) yang telah dikenal pasti untuk tahun 2013 telah dijalankan sejak awal tahun lagi.

Pengertian “black spot” menurutnya adalah kawasan yang gelap dan sunyi, kotor dengan sampah sarap, kurang pengawasan semula jadi, sarang penagihan dadah, kawasan penjualan cd haram dan perjudian.

Inisiatif kedua adalah melalui *Peningkatan Ciri-ciri Keselamatan Rumah melalui crime Prevention Through Environmetal Design (CPTED)* untuk mengurangkan indeks jenayah pecah rumah. Tindakan pemuliharaan keselamatan di kawasan panas jenayah sedia ada, reka bentuk bandar selamat telah dikuatkuasakan melalui unit pusat setempat (OSC). Amalan membudayakan pemakaian reka bentuk bandar selamat untuk mencegah jenayah oleh pemaju hartanah dan agensi kerajaan dalam pelan susun atur pembangunan baru atau pembaharuan kawasan usang di setiap PBT merupakan salah satu daripada usaha dalam memerangi jenayah di kawasan perumahan.

Inisiatif ketiga yang dipertanggungjawabkan di bawah GTP 2.0 *adalah Audit Keselamatan Tempat Letak Kereta, CPSA (Car Park Safety Audit)*. Sebanyak 50 buah tempat letak kereta terpilih di Lembah Kelang telah diadakan. Hasil dari pengauditan 20 buah tempat letak kereta telah memenuhi sekurang-kurangnya 70% (*good*) daripada 6 kriteria yang telah ditetapkan. 24

buah tempat letak kenderaan telah memenuhi 60% (*Average*) dan 6 tempat letak kenderaan di bawah 40% (*Below expectations*). Price Water House Coopers telah dilantik sebagai perunding bagi CPSA bersama-sama dengan Kementerian Dalam Negeri dan juga KPKT.

YB Dato' Abdul Rahman Dahlan dalam ulasan penutupnya berharap agar semua pihak terutamanya Kerajaan Negeri dan PBT akan terus memberikan komitmen dan kerjasama bagi memastikan semua sasaran dapat di capai dan pengurangan kadar jenayah dapat diturunkan lagi bagi memastikan rakyat dapat menikmati kehidupan yang selesa dan selamat.

Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) diterajui oleh Yang Berhormat Dato' Abdul Rahman Dahlan. Di bawah Kementerian ini terdapat 9 Jabatan iaitu Jabatan Perumahan Negara, Jabatan Kerajaan Tempatan, Jabatan Bomba dan Penyelamat Malaysia, Jabatan Perancangan Bandar dan Desa, Jabatan Lanskap Negara, Jabatan Pengurusan Sisa Pepejal Negara, Perbadanan Sisa Pepejal dan Pembersihan Awam, Tribunal Tuntutan Pembeli Rumah dan Institut Latihan KPKT.

Dikeluarkan Oleh : Unit Komunikasi Korporat

b.p. Ketua Setiausaha

Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan

Telefon : 03-8891 5555

Faks : 03-8891 5557

E-mai : pro@kpkt.gov.my